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Handicaprådsmøde - referat 
 
Dragør rådhus, HAVNESTUEN, mandag den 8. maj 2023 kl. 17-19:  
 
Deltagere:  
Jeanet Barth (formand)  
Nicolaj Bertel Riber (næstformand)  
Britt Helen Krogh  
Tonny Bengtsson  
Stig Neuman  
Helle Barth  
Henrik Aagaard  
Asger Villemoes Nielsen (referent)  
 
 
Dagsorden:  

1. Godkendelse af dagsorden og referat  

2. Besøg af Lazo Milojevic, ny leder af idrætshallerne, fra 17-17:30  

a. Indstilling:  

i. at rådet hilser på den nye leder samt lytter til en situationsrapport – og omvendt lytter 
Lazo til rådets spørgsmål og tilkendegivelser    

3. Orientering om budgetprocesser og kommunens økonomi for budget 2024 (v. Asger), fra 17:30-17:45 
a. Indstilling:  

i. at rådet tager orienteringen til efterretning 
4. Økonomi 2023 inklusive status på igangværende tiltag (v. Henrik), fra 17:45-18 

a. Indstilling:  
i. at rådet drøfter igangværende og nye tiltag 

ii. tager status til efterretning 
5. Uddybning af ansøgning om §18-midler på SSAU den 9. maj; besøg på Musholm Konferencecenter i Korsør 

(v. Jeanet Barth) fra 18-18:10 
a. Indstilling: 

i. at rådet tager orienteringen til efterretning  
6. Den videre proces ift. revision af handicappolitikken (v. Asger) fra 18:10-18:45 

a. Indstilling: 
i. rådet arbejder ud fra oplæg på mødet med næste runde i revisionen af politikken.  

7. Kommende møder 
8. Evt. 
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Referat: 

 

1. Godkendt; referatet fra sidste møde bliver udsendt senere med det nye referat. 

 

2. Der blev hilst på. Lazo berettede om sine ideer og erfaringer; Jeanet viste den film, som Britt og 
Jeanet har lavet, og som rådet også har set i 2022. Det er en selvoptaget film, der viser vanske-
lighederne for handicappede i svømmehallen – bl.a. med manglende funktionalitet i liften, tunge 
døre og de aflåste skabe i omklædningsrummene. Jeanet berettede også om barren i kanten af 
varmtvandsbassinet. 

 
Lazo fortalte om sin første tid; han har tidligere været ansat på Jobcenterområdet og kender der-
for en del til problemerne, som mennesker på handicap-området op lever. Lazo har været i Dragør 
siden marts måned og har fra starten udvist interesse for handicap-området, bl.a. ved at spørge til 
brugen af liften i svømmehallen. Jeanet spurgte derefter til liften – og sagde, at man har fået at 
vide, at de selv skal betjene liften. Det vil man derfor gerne have afklaret. Lazo svarede, at perso-
nale har haft berøringsangst med liften – herunder bl.a. at man skal være 2-3 mennesker for at 
bruge den. Han har også fået at vide, at det ikke er personalets opgave og som sådan ikke noget, 
kommunen er forpligtet til, da det udelukkende har noget med serviceniveau at gøre. Men han 
erkender også, at det skal løses, da alle skal kunne bruge svømmehallen.  
 

Stig spurgte til, om det handler om uddannelse; Lazo svarede, at det måske mere handler om det 
uden om – sikkerhed og ansvar. Han vil dog også mene, at med en god advisering i tide om behov 
ved et svømmehalsbesøg, kan man være flere personer klar.  

 

3. Asger orienterede overordnet om kommunens stramme, økonomiske situation og uddelte oplæg 
om det for at orientere om serviceramme mv.  

 

4. Henrik Aagaard gennemgik økonomien via et omdelt bilag.  

a. Igangværende tiltag:  
2021-22 – signalanlægget er kommet op, og nu skal Vej & Park lægge de taktile fliser.  

b. Nye tiltag: der er 132.000 til rådighed i år inkl. overførsel på 28.000. 
Henrik omdelte den reviderede emneliste vedr. anlæg. (Gangbarre er fjernet fra listen, da 
der nu er lavet rille hele vejen rundt i varmtvandsbassinet). Den er vedlagt som bilag. 

  
Der var flere spørgsmål til listen, bl.a. til den niveaufrie adgang til Sdr. Strandvej. Der blev 
spurgt til handicap-P-skiltet på Enggården/Strandjægervej 3; Henrik korrigerede ift. place-
ringen. Jeanet foreslog, at Henrik og hende mødtes for at se på det. (Og også hcp-P-plad-
ser). Dette aftaler de indbyrdes. 
 

Jeanet Barth foreslog, at det nye signalanlæg på Kirkevej ml. Vesterled og Østerled skal 
glide ud af listen, da det ikke er sandsynligt, at det kommer med en høj pris – til gengæld 
kan det så meldes ind ifm. høringssvarene til budget 2024. 

 
Toni berettede om en oplevelse med politiet, der gjorde opmærksom på skiltning vedr. 
hcp-P på Kongevejen. Det er et ønske, at skiltet kommer ned i gadehøjde. Toni spurgte 
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også til besparelse fra Movia på busdriften linje 35. Helle svarede, at det handlede om 
mertilkøb på afgange til lufthavnen.  
Jeanet havde et kort udarbejdet af Dorthe i Dragør Handicap, der viste, hvor i Dragør der 
kan være bænke. Der er markeret på kortet, hvor der ønskes bænke (alm. bænke, ikke 
nødvendigvis københavnerbænke). Henrik lånte kortet til kopiering og kigger på det. 
 

Jeanet gjorde også opmærksom på den kaotiske cykelparkering ved Wiedergården ud mod 
Kirkevej, så der ikke er plads til særlige hcp. cykler. Der blev i den forbindelse spurgt til 
flere Hcp-P-pladser, og om Henrik havde fået set på muligheden for flere. Henrik har været 
rundt at kigge, men der er ikke blevet ajourført kortmateriale, og det skal lidt gøres først. 
Derefter kan der laves en politisk sag om det. 

 

5. Jeanet Barth orienterede kort om §18-middel ansøgningen til SSAU om støtte fra Dragør Handicap 
til besøg på Musholm Konferencecenter i Korsør. Der kan måske komme et interessant foredrag 
med ”kvinden med glasknoglerne”, Marie Holm Laursen. Musholm er et konferencecenter, der er 
yderst velegnet og designet til også at kunne bruges af handicappede. 

 

6. Handicappolitikken. Svesken på Disken og Idestafetten blev udført. Asger samlede sammen og 
renskriver. (Se bilag). 
 

7. Kommende møder:  
- Mandag den 26. juni.  
- Der er udfordring med 11. september pga. budgetforhandlinger. Ny dato aftales på mødet 26.6.  
 

8. Evt. 
Stig spurgte til specialskole og behandlingskoleetableringerne. 

Jeanet spurgte til fysiske eksemplarer af handicappolitikken – der skal ud at leve. 
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